
 
Dansk Forening for Ældre Lystfartøjer  

Bestyrelsesmøde i 
DFÆL 

3. april 2024 kl. 19.00 
 

Referat 
 

Bestyrelsesmedlemmer Rolle Status 
Rasmus Højring (formand) virtuelt 
Ole Olsen  (næstformand)  virtuelt 
Dorthe Christensen  (kasserer) virtuelt 
Jørgen Heidemann (bestyrelsesmedlem) virtuelt 
Preben Rather (redaktør og referent) virtuelt 
Lone Weiland (suppleant) afbud 
Peter Hansen (suppleant) afbud 
 

 
Mødet fandt sted på Skype 
 
1. Godkendelse af referat fra Generalforsamlingen 
Referatet blev godkendt og lægges på hjemmesiden 
 
2. Konstituering (formelt og de øvrige ansvarsområder) 
Formand: Rasmus 
Næstformand: Ole 
Kasserer: Dorthe 
Sekretariat: Dorthe 
Redaktør: Preben 
Fartøjsregister: Dorthe og Preben 
Bladarkiv: Carl Mangor (Preben snakker med Carl og hører om han fortsætter) 
Bådtælling: Udgår 
Københavns Havn: Kim Hyldig (Dorthe snakker med Kim og hører om han fortsætter) 
NNL bådmål og register: Jørgen 
Skibsbevaringsfonden: Simon 
Bådfaglig rådgivning: Ole 
Fartøjsvurdering: Ole 
Kontaktperson til TS: Rasmus  
Kontaktperson til FKY: Udgår 
Registreringsbeviser: Dorthe og Preben 
Yachtloggen og samarbejdet med DMfL: Dorthe og Preben 
Sommerstævne 2024:  
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Vi talte om at få lidt mere fokus på bådenes vedligeholdelse. Eventuelt med en liste over 
bådebyggere som vi anbefaler overfor medlemmer, som søger råd og hjælp. Emnet tages op 
på et kommende møde. 
Rasmus ønsker at kontakte nogle af vores søsterorganisationer og se om samarbejdet kan 
udvides. 
 
3. Sommerstævnet, status og opgaver v/Ole 
Ole kunne fortælle, at der ikke er sket noget i forhold til at få folk til at stille op til at hjælpe 
med praktiske opgaver. Ole forventer egentlig ikke at deltage på stævnet og vil under alle 
omstændigheder gerne være fri for at have opgaven med at være kontaktperson. 
Det er vigtigt at det står tydeligt for alle, hvilke opgaver der skal løftes i forbindelse med 
stævnet. 
Ole sender en liste til Preben + en henvendelse til medlemmerne som kan gå ud i et 
nyhedsbrev. Hvis ikke det har givet positive tilbagemeldinger fra medlemmerne, må vi 
overveje næste skridt. 
 
4. Økonomi 
Dorthe gennemgik helt kort det udsendte regnskab pr. d.d.  
Dorthe laver en sag om vedtægtsændring, så vi kan få dækket de øgede omkostningerne med 
at sende bladet til udlandet. 
 
5. Henvendelse fra museet i Hobro om fartøjer 
Nordjyske Museum har henvendt sig fordi de er ved at udskille dele af deres samling og 
ønsker at høre om DFÆL kan være interesseret i nogle effekter. 
Rasmus opfordrede os alle til at gennemgå listen og melde tilbage til Rasmus inden en uge om 
noget har interesse. Herefter vil Rasmus svare museet. 
 
6. Fartøjsregisteret og Yachtloggen, en status  
Preben fortalte om arbejdet med at opgradere hjemmesiden. Det forventes at vi har en ny 
version i løbet af maj. Preben arbejder desuden på et dokument til bestyrelsen, som lægger 
op til en række beslutninger om de næste initiativer omkring Yachtloggen og fartøjsregisteret. 
Det sendes rundt når det er klar. Målet er at dokumentet kan danne grundlag for det første 
møde med DMfL og den fælles styregruppe omkring Yachtloggen. 
 
7. Eventuelt 
De næste bestyrelsesmøder: 
Konkret om Sommerstævnet: 25. april kl. 19 virtuelt 
Ordinært: 19. juni kl. 19 virtuelt 
Bestyrelsesmøde for fremmødte på Sommerstævnet 
Ordinært: 14. august fysisk møde 
 


